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JANEZU V SLOVO 

 

Vztrajni in najmočnejši vedno pridejo do cilja. To je bilo življenjsko vodilo našega kolesarskega prijatelja Janeza 

Winklerja, od katerega se poslavljamo v imenu Kolesarskega društva ROG in Organizacijskega odbora maratona 

Franja. Nepozabni spomini nanj sežejo v čas samega začetka kolesarskega maratona, ko sta ga takratnega 

namestnika na ministrstvu za notranje zadeve obiskala legendi  Zvone Zanoškar in Tone Fornezzi TOF in mu 

razložila idejo o kolesarski trasi, ki vodi skozi Cerkno tik ob partizanski bolnici Franji. Obupno sta iskala soglasje 

uradnikov, ki so se ukvarjali z varnostjo v prometu pa so idejo o kolesarskem maratonu zavračali, češ da je , 

nemogoča. Prenevarno naj bi bilo, če bi hkrati na cesto spustili 500 ali tisoč kolesarjev.  

Brez razmisleka je pograbil za idejo, ker je dobro vedel kaj pomeni Franja kot sporočilo oddolžitve celotni 

slovenski partizanski saniteti, kakršne Evropa v času druge svetovne vojne ni imela. Sam je bil med vojno ranjen 

in dvakrat potreboval zdravniško pomoč. Takoj je napel vse sile, da so stekle organizacijske priprave na prvi 

maraton in celo določil , da naj bo njegov start v Tacnu pri policijski akademiji. Ko je nato prevzel funkcijo 

predsednika organizacijskega odbora maratona Franja in jo uspešno opravljal 25 let, je vestno skrbel predvsem 

za varnost vseh udeležencev in bil presrečen, da so vsi varno prikolesarili do cilja brez večjih poškodb.  

V ideji Franje je videl humanost, prijateljstvo, tovarištvo in medsebojno pomoč, ki morajo biti vrline vsakega 

rekreativnega kolesarja. Spopadal se je tudi s težjimi obdobji, ko so odpovedovali sponzorji prireditve in se je 

pojavljalo vprašanje imena maratona. K njemu so hodili omahljivci in ga spraševali, do kdaj bo maraton 

poimenovan po Franji. Njegov odgovor je bil:« Upam, da bo Franja preživela tudi tebe!« Zavedal se je namreč, da 

se ob Franji razvija in odlično deluje Rogova kolesarska šola, ki ustvarja vrhunske kolesarje svetovnih razsežnosti. 

Tudi sam je z veliko voljo in veseljem zajahal kolo in dvakrat prevozil maraton Franja.  

Lani je v funkciji člana častnega odbora maratona pospremil kolesarke in kolesarje z besedami legendarne 

zdravnice Franje: » Vem, da vam ne bo lahko. A verjemite, tudi nam ni bilo!« Prevevalo ga je veselje ob pogledu 

na množično udeležbo mladih z zavedanjem, da je to znamenje vitalnosti in da zato maraton ni muha 

enodnevnica, ampak večna zvezda, ki bo skupno sijala z njim. Hvala ti za vse, z veliko hvaležnostjo tvoji maratonci 

in kolesarji KD ROG. 
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